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Opening en vaststelling agenda  
De vergadering vindt plaats via teleconferentie. Zes NCad-leden nemen deel. 
Alsook de algemeen secretaris, drie medewerkers van het NCad en de 
communicatieadviseur. Eén NCad-lid is niet aanwezig. 
 
 
Mededelingen 
Mogelijk of schijnbaar conflicterende activiteiten en activiteiten van belang voor 
het NCad 
In relatie tot het agendapunt over een 3R centrum: 

- Coenraad Hendriksen is zestien jaar verbonden geweest aan de universiteit 
van Utrecht en was hoofd van het Nationaal Kenniscentrum Alternatieven 
voor Dierproeven. Daarnaast is Coenraad Hendriksen betrokken bij één van 
de drie databases uit het 3V-Databaseprogramma van het 3Rs-centre ULS. 

- Wim de Leeuw deelt mede dat de persoon die verantwoordelijk is voor het 
3Rs-centre ULS voor een deel van zijn aanstelling gedetacheerd is bij IVD 
Utrecht, 

- Monique Janssen geeft aan ook betrokken te zijn bij IvD Utrecht. 
 
Advies EURL ECVAM rapport: ‘EURL ECVAM  
 Recommendation on non-animal-derived antibodies’ 
De algemeen secretaris geeft een terugkoppeling uit de CCD-vergadering waar het 
advies van het NCad is besproken. De CCD spreekt haar dank en waardering uit 
richting het NCad voor de snelheid en bruikbaarheid van het gegeven advies. In 
de volgende CCD-vergadering zal het advies nogmaals aan de orde komen voor 
een definitieve reactie.  
Het verantwoordelijke NCad-lid geeft aan dat er momenteel vrij veel discussie is in 
de onderzoekswereld over het rapport van ECVAM. Recent vond hierover nog een 
webinar plaats vanuit ERA en EFPIA. Ook League of European Research 
Universities (LERU) zal een document uitbrengen waarbij de grote lijnen van ERA 
en EFPIA worden gevolgd. Wat opvalt is dat er weinig gesproken wordt over het 
grote aantal dieren (40.000) dat gebruikt wordt bij de ascites (antilichaam) 
productie. Dit betreft een methode die gepaard gaat met veel ongerief. Het is een 
vergeten onderdeel in de discussie. Daarom zal deze constatering ook aan de 
andere NC’s in de EU worden doorgegeven. Tevens zal het advies met de 
Europese Commissie worden gedeeld.  
Het NCad acht het van belang om de ontwikkelingen omtrent de productie van 
mono- en polyklonalen te volgen. In de volgende vergadering zal worden 
besproken op welke wijze daar invulling aan kan worden gegeven.  
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Terugblik WC11 
De communicatieadviseur geeft aan dat het filmpje van het NCad zowel vóór als 
ná de presentaties is getoond. Er waren gemiddeld driehonderd kijkers 
tegelijkertijd online. Het NCad heeft zich op een goede wijze kunnen profileren 
met een langlopend effect.  
 
TPI 
De voorzitter geeft aan te hebben gesondeerd naar draagvlak voor een nationaal 
initiatief/onderzoeksconsortium dierproefvrije innovaties, dat een aanvraag voor 
het groeifonds kan voorbereiden.  
Deze informatie zal hij de komende vergadering van de kerngroep TPI inbrengen.  
Op een volgende vergadering van het NCad zal de evaluatie en vooruitblik van TPI 
aan de orde komen. 
 
Ontbijtbijeenkomst in de Tweede Kamer 
In de opmaat naar het algemeen overleg Dierproeven op 12 november zal een 
aantal vooraanstaande wetenschappers, nauw betrokken bij de ontwikkeling van 
alternatieven voor dierproeven tijdens een ontbijtbijeenkomst enkele 
belangwekkende ontwikkelingen aan de leden van de vaste Kamercommissie van 
Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit toelichten. Jan-Bas Prins deelt mede dat hij 
is uitgenodigd om deel te nemen aan deze ontbijtbijeenkomst.  
 
European Research and Innovation Days  
Reineke Hameleers vraagt aandacht voor de campagne die tijdens de European 
Research and Innovation Days gelanceerd zal worden met betrekking tot een 
beweging richting humane science. 
 
13th animal testing conference in Zwitserland 
Op 13 November organiseert de Zwitserse dierenbescherming een conferentie 
waarbij ook het NCad is uitgenodigd om een presentatie te geven. Een fysieke 
deelname is in deze tijd echter niet mogelijk en derhalve zal een filmpje worden 
toegestuurd. 
 
 
Voortgang advies humaan weefsel 
Het verantwoordelijke NCad-lid geeft een stand van zaken. Er heeft overleg 
plaatsgevonden met VitalTissue, een project dat gezondheidsonderzoekers in 
Nederland wil helpen met vitaal menselijk weefsel dat is overgebleven na 
een operatie en anders weggegooid zou worden. Voor het NCad is Vital 
Tissue interessant omdat zij al marktonderzoek gedaan hebben naar de vraag, 
behoefte en het aanbod van humaan weefsel voor wetenschappelijk onderzoek. 
Aan de hand van onder meer deze informatie zal er vanuit het bureau een 
verkennende analyse worden uitgevoerd om in kaart te brengen wat we weten 
over gebruik van humaan weefsel in onderzoek en of en zo ja waar het NCad 
eventueel een rol zou kunnen spelen om onderzoek met humaan weefsel te 
stimuleren.  
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Rol NCad 3R-centrum 
De voorzitter geeft een toelichting op de documenten die voorliggen. Er blijkt 
behoefte aan meer feitenmateriaal. Het dient helder te zijn welke taken het NCad 
voor ogen heeft voor een 3R-centrum en welke functies, rollen en taken al dan 
niet door andere partijen worden vervuld. Tevens wil het NCad meer zicht op de 
behoeften van het veld inzake informatievoorziening, internationale 
vertegenwoordiging en onderwijs. Ook dient te worden bekeken of het NCad een 
rol zou willen innemen in relatie tot het 3V-Databaseprogramma. Daarvan maken 
de volgende drie databases onderdeel uit: de Interspecies Database, de Humane 
Endpoints website en de FCS-free Database. Het is van belang dat het NCad zicht 
heeft hoe deze websites worden benut door het veld. Ook dient helder te zijn hoe 
een dergelijk centrum in andere lidstaten is belegd. 
Besloten wordt dat er door het bureau op basis van bovenstaande een notitie 
wordt opgesteld die in een volgende vergadering aan de orde komt. 
 
 
Adviesvraag inzake COVID-19 
Vanuit het ministerie van LNV zullen hoogstwaarschijnlijk twee adviesvragen aan 
het NCad worden gesteld. Dit betreft een vraag inzake Covid-19 en één m.b.t het 
uitvoeren van parallelstudies. Met name de adviesvraag over Covid-19 is zeer 
complex en omvangrijk. De twee verantwoordelijke NCad-leden hebben hierover 
overleg gehad en op basis van een aantal sub-vragen al partijen benaderd die 
wellicht een bijdragen kunnen leveren. Ook zal nog nagegaan worden of er in 
andere EU lidstaten vergelijkbare initiatieven lopen of zullen starten. Het NCad 
verwacht de adviesvragen op korte termijn vanuit het ministerie van LNV te 
ontvangen waarna zij zal laten weten op welke wijze invulling daaraan zal worden 
gegeven. 
 
 
Heidag 
Een medewerker van het bureau geeft een toelichting. Tijdens de vorige Heidag is 
een aantal stappen gezet op het gebied van strategie en organisatieontwikkeling. 
Tijdens de volgende Heidag zal daarop worden voortgeborduurd om op deze wijze 
een goede basis te leggen voor een meerjarenplan zodat aan het einde van de 
dag een helder beeld is ontstaan om de verschillende werkzaamheden te kunnen 
prioriteren. Tevens zal worden gesproken over de verhouding van het NCad ten 
opzichte van een aantal belangrijke stakeholders. 
 
Actielijst 
 
In aanvulling op de actielijst: 
 
Foetaal kalverserum: 
Een artikel over dit onderwerp zal niet vanuit het NCad worden uitgebracht, maar 
eventueel vanuit een aantal andere wetenschappers worden opgepakt.  
 
n.a.v. de Actielijst 
• Voortgang CoP zebravissen  
Een medewerker van het bureau geeft een toelichting op de stand van zaken. Er 
zal een Synthesis of Evidence (SOE) worden uitgevoerd waarna de werkgroep zal 
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worden hervat. In een volgende vergadering zal meer helderheid gegeven kunnen 
worden over het tijdspad van de te starten SOE. 
• Voortgang CoP perioperatieve zorg: 
Een medewerker van het bureau geeft een toelichting op de stand van zaken. 
Verwacht wordt dat aan het einde van dit jaar een afronding kan plaatsvinden 
waarna de NVWA zal toetsen op werkbaarheid. 
 
• Voortgang streefbeelden: 
De verantwoordelijke NCad-leden geven een update van de streefbeelden die zijn 
opgestart binnen het cardiovasculaire domein en onderwijs. Met name bij het 
cardiovasculaire domein heeft de situatie omtrent Covid-19 vertraging 
veroorzaakt. Voor Immunologie zullen nog een aantal personen door het NCad 
worden benaderd. 
 
 
Verslag vorige vergadering 
Het verslag wordt goedgekeurd.  
 
Rondvraag 
Een NCad-lid geeft aan dat de CoP’s over Herplaatsing een herziening behoeven 
gezien een aantal ontwikkelingen die hebben plaatsgevonden. Het bureau zal 
bekijken wanneer dat kan worden ingepland. 
 


